
UCHWAŁA NR XXXVI/365/2017
RADY MIASTA BOLESŁAWIEC

z dnia 10 maja 2017 r.

w sprawie przyjęcia protokołu XXXIVsesji Rady Miasta Bolesławiec, odbytej 29 marca i 31 marca 
2017 r.

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz.U. z 2016 r. 
poz. 446 ze zm. poz. 1579, Dz.U. z 2017 r. poz. 1948) oraz § 53 ust. 3  uchwały nr XXIX/215/2012 Rady 
Miasta Bolesławiec z dnia 31 października 2012 r. w sprawie Statutu Miasta Bolesławiec (Dz. Urz. Woj. 
Dolnośl. z 2013 r. poz. 2478 ze zm.: poz. 3338) 

Rada Miasta Bolesławiec, uchwala co następuje:

§ 1. Po rozpatrzeniu sprzeciwu wniesionego do Rady Miasta Bolesławiec, przyjmuje się protokół 
XXXIV sesji Rady Miasta Bolesławiec odbytej 29 marca i 31 marca 2017 r., stanowiący załącznik nr 
1 do uchwały.

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodniczący Rady Miasta

Jarosław Kowalski
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Załącznik nr 1 do uchwały  

nr XXXVI/365/2017 Rady Miasta Bolesławiec 

z dnia 10 maja 2017 r.   

 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR XXXIV/2017 
 

 

XXXIV sesji Rady Miasta Bolesławiec odbytej w dniach 29 i 31 marca 

2017 r. w Sali Rajców Ratusza – Rynek 41, II p., pod przewodnictwem 

radnego Eugeniusza Kowalskiego – Wiceprzewodniczącego Rady 

Miasta. 

 

 

Sesję rozpoczęto 29 marca 2017 r. o godz. 9.00 

      Sesję przerwano 29 marca 2017 r. o godz. 13.10 

 

 Sesję wznowiono 31 marca 2017 r. o godz. 9.00 

                                          Sesję zakończono 31 marca 2015 r. o godz. 11.20 

 

 

Ustawowy skład Rady – 21 radnych. 
 

Obecnych wg listy obecności w dniu 29 marca 2017 r. -  19 radnych. 

Nieobecni radni: Jarosław Kowalski, Andrzej Żuk. 

 

 

Obecnych wg listy obecności w dniu 31 marca 2017 r. -  17 radnych. 

Nieobecni radni: Bogdan Biernat, Łukasz Molak, Jarosław Kowalski, 

Andrzej Żuk. 

 

 

Ponadto w sesji w dniu 29 marca 2017 r. udział wzięli: 

    

1. Iwona Mandżuk-Dudek   - I Z-ca Prezydenta Miasta 

2. Kornel Filipowicz    - II Z-ca Prezydenta Miasta 

3. Mirosława Mitek    - Skarbnik Miasta 

4. Witold Polityło    - Radca Prawny Urzędu Miasta 

5. Przedstawiciele kadry kierowniczej Urzędu Miasta, jednostek 

organizacyjnych Gminy Miejskiej oraz goście XXXIV sesji 

6. Media - prasa, radio, telewizja 
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Ponadto w sesji w dniu 31 marca 2017 r. udział wzięli: 

 

1. Piotr Roman     - Prezydent Miasta   

2. Iwona Mandżuk-Dudek   - I Z-ca Prezydenta Miasta  

3. Kornel Filipowicz    - II Z-ca Prezydenta Miasta 

4. Mirosława Mitek    - Skarbnik Miasta 

5. Jerzy Zieliński    - Sekretarz Miasta 

6. Krystyna Miadziołko   - Radca Prawny Urzędu Miasta 

7. Przedstawiciele kadry kierowniczej Urzędu Miasta, jednostek 

organizacyjnych Gminy Miejskiej oraz goście XXXIV sesji 

8. Media - prasa, radio, telewizja 

 

 
(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2) 

 

 

Przebieg sesji: 

 

 

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXIV sesji. 

 

Ustalony porządek obrad XXXIV sesji radni otrzymali                                   

w zawiadomieniach, w terminie statutowym.  

 

I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek złożyła dwa wnioski  

o zmianę porządku obrad. Pierwszy wniosek dotyczył zdjęcia z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

zlokalizowanego w rejonie ulic: Jezierskiego-Dolne Młyny w Bolesławcu. 

Drugi wniosek dotyczył zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Miejskiej Bolesławiec do 

realizacji wspólnego projektu pn. „Centrum wiedzy – adaptacja pomieszczeń 

byłego domu handlowego na cele publiczne”. 

 

Następnie radny Dariusz Mucha złożył wniosek o zmianę porządku 

obrad, polegającą na zamianie kolejności rozpatrywania punktów 9.1. 

(projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w rejonie ulicy II Armii Wojska Polskiego w Bolesławcu) i 9.2. (projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w rejonie 

Id: FA202CBA-C4F5-478A-B1D5-DA61D53A60D9. Podpisany Strona 3



 3 

ulic: Stolarska-Wierzbowa-Akacjowa w Bolesławcu) z punktami 9.16. 

(projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miejskiej Bolesławiec) i 9.17. (projekt uchwały  w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2017 r.). 

 

Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie wniosek złożony przez 

radnego Dariusza Muchę. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 9 głosami „przeciw”, przy 5 

głosach „za”, 4 radnych nie brało udziału w głosowaniu, odrzuciła wniosek 

radnego Dariusza Muchy.  

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie 

wniosek dotyczący zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w rejonie ulic: Jezierskiego-

Dolne Młyny w Bolesławcu. 

 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 18 głosami „za”, przyjęła wniosek 

dotyczący zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w rejonie ulic: Jezierskiego-

Dolne Młyny w Bolesławcu. 

 

Dalej Wiceprzewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie 

wniosek dotyczący zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Miejskiej Bolesławiec do 

realizacji wspólnego projektu pn. „Centrum wiedzy – adaptacja pomieszczeń 

byłego domu handlowego na cele publiczne”. 

 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 18 głosami „za”, przyjęła wniosek 

dotyczący zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

woli przystąpienia Gminy Miejskiej Bolesławiec do realizacji wspólnego 

projektu pn. „Centrum wiedzy – adaptacja pomieszczeń byłego domu 

handlowego na cele publiczne”. 

 

Ponadto Wiceprzewodniczący Rady Miasta zaproponował zmianę 

porządku obrad polegającą na włączeniu do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, 

Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Rady Miasta Bolesławiec. Projekt 

ten rozpatrywany będzie jako pierwszy. 
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W związku z tym Wiceprzewodniczący Rady Miasta zaproponował, 

aby po punkcie 8. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady 

Miasta w celu zaopiniowania powyższego projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie wniosek dotyczący 

włączenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej  

i Budownictwa Rady Miasta Bolesławiec.  

 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 18 głosami „za”, przyjęła wniosek 

dotyczący włączenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej  

i Budownictwa Rady Miasta Bolesławiec. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie wniosek 

dotyczący wspólnego posiedzenia Komisji stałych. 

 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 18 głosami „za”, przyjęła wniosek 

dotyczący wspólnego posiedzenia Komisji stałych. 

 

Po przegłosowaniu wniosków, Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie porządek obrad i stwierdził, że Rada Miasta przyjęła 

porządek obrad XXXIV sesji, z uwzględnieniem zaproponowanych zmian – 

większością głosów, tj. 17 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”,  

w głosowaniu, w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXIV sesji. 

3. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 22 lutego  

2017 r.     

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta Bolesławiec podjętych na 

XXXIII sesji odbytej w dniu 22 lutego 2017 r.  

5. Informacje: 

5.1. Prezydenta Miasta o ważniejszych działaniach podjętych w okresie  

międzysesyjnym. 

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych  

w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2016 rok: 

a) Komendanta Powiatowego Policji,  

b) Prokuratora Rejonowego, 

c) Powiatowego Inspektora Sanitarnego, 
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d) Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w zakresie badań nad 

podmiotami z terenu miasta, które nie mogą być kontrolowane przez 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego, 

e) Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej. 

7. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej. 

8. Sprawozdanie z realizacji Programu „Bolesławiecka Karta Dużej 

Rodziny”. 

9. Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Miasta.  

10.  Projekty uchwał Rady Miasta: 

10.1. w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, 

Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Rady Miasta Bolesławiec, 

10.2. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w rejonie ulicy II Armii Wojska Polskiego w Bolesławcu, 

10.3. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w rejonie ulic: Stolarska-Wierzbowa-Akacjowa w Bolesławcu, 

10.4. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w rejonie ulic: Wł. Łokietka-Mazowiecka w Bolesławcu, 

10.5.  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego przy ul. 

gen. J. Bema w Bolesławcu, 

10.6. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w rejonie ulic: Polna-Chrobrego w Bolesławcu, 

10.7. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w północnej części miasta ograniczonego od wschodu ulicą  

T. Kościuszki, od zachodu i północy granicami administracyjnymi 

miasta Bolesławiec, 

10.8. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego przy 

ulicy Zwycięstwa w Bolesławcu, 

10.9. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego przy 

Placu ks. J. Popiełuszki w Bolesławcu, 
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10.10. w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/316/2016 Rady Miasta 

Bolesławiec z dnia 21 grudnia 2016 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu zlokalizowanego w kwartale ulic: Grunwaldzka-

Zgorzelecka-Szkolna-Armii Krajowej w Bolesławcu, 

10.11.  w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Miejską Bolesławiec, a Skarbem Państwa – Agencją 

Mienia Wojskowego Oddziałem Regionalnym we Wrocławiu, 

10.12.  w sprawie dostosowania sieci publicznych ośmioletnich szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego,  

10.13.  w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów  

w postępowaniu rekrutacyjnym kandydatów do klas pierwszych szkół 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Miejska Bolesławiec, 

10.14.  w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych na terenie 

Gminy Miejskiej Bolesławiec, określenia dokumentów niezbędnych 

do potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz przyznania liczby 

punktów dla poszczególnych kryteriów, 

10.15.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Bolesławiec, 

10.16.  w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 r.  

11. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.   

12. Sprawy organizacyjne:  

12.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.  

13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych.     

 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 22 

lutego 2017 r.     

 

Zgodnie ze Statutem Miasta Bolesławiec protokół XXXIII sesji Rady 

Miasta odbytej w dniu 22 lutego 2017 r. był wyłożony do wglądu  

w Referacie Organów Gminy Miejskiej – oraz w czasie obecnej sesji. 

 

Protokół został przyjęty bez zmian i poprawek.    

 

Ad 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta Bolesławiec 

podjętych na XXXIII sesji odbytej w dniu 22 lutego 2017 r. 
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Pisemne sprawozdanie na w/w temat radni otrzymali przed sesją,                      

w terminie statutowym.  

 

W/w sprawozdanie Rada Miasta przyjęła większością głosów, tj. 17 

głosami „za”, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu, do akceptującej 

wiadomości.   

      

      SPRAWOZDANIE – zał. nr 3 

 

O godz. 9.30 na sesję przyszedł  

radny Arkadiusz Krzemiński. 

Obecnych 19 radnych. 

 

 

Ad 5. Informacje: 

5.1. Prezydenta Miasta o ważniejszych działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Informację o ważniejszych działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym przedstawiła I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-

Dudek.              

        INFORMACJA – zał. nr 4 

 

 

W dyskusji głos zabrał radny Dariusz Mucha. Odpowiedzi na pytanie 

radnego udzieliła Kierownik I Środowiskowego Domu Samopomocy Ewa 

Słonina.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację 

przyjęła do wiadomości.  

 

 

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach 

podjętych w okresie międzysesyjnym.  

 

Informację przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Miasta Eugeniusz 

Kowalski,  który poinformował, że: 

- w dniach 23-26 marca br. Przewodniczący uczestniczył w delegacji do 

Prnjavora, 
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- Przewodniczący Rady Miasta zwołał XXXIV sesję Rady Miasta, 

- Przewodniczący Rady Miasta podczas dyżuru przyjmował interesantów, 

- Komisje stałe Rady Miasta odbyły swoje posiedzenia w dniach 22, 23, 24  

i 28 marca br., na których zaopiniowały skierowane na dzisiejszą sesję 

projekty uchwał. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację 

przyjęła do akceptującej wiadomości. 

 

 

Ad 6.  Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 

2016 rok: 

Radny Dariusz Mucha złożył wniosek, aby nie referować informacji  

o stanie porządku i bezpieczeństwa z uwagi na fakt, iż powyższe informacje 

radni otrzymali na piśmie. 

 

Rada Miasta większością głosów, tj. 14 głosami „za”, przy 1 głosie 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”, 3 radnych nie brało udziału  

w głosowaniu, przyjęła wniosek radnego Dariusza Muchy. 

 

 

a) Informacja Komendanta Powiatowego Policji, 

 

Jako pierwszy informację o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego za 2016 rok przedstawił, przy pomocy pokazu multimedialnego,  

Komendant Powiatowy Policji w Bolesławcu Dariusz Borski.  

 

                  informacja – zał. nr 5 

 

 

 W dyskusji udział wzięli radni: Eugeniusz Jabłoński, Adam 

Biesiadecki i Eugeniusz Kowalski.  

 

Do wystąpień radnych ustosunkował się Komendant Powiatowy 

Policji w Bolesławcu Dariusz Borski.    

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła 

powyższą informację do wiadomości.   

 

 

 

b) Informacja Prokuratora Rejonowego w Bolesławcu, 
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Informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2016 

rok przedstawiła Prokurator Rejonowy Ewa Łomnicka.  

        

 

      informacja – zał. nr 6 

 

 

W dyskusji głos zabrał radny Leszek Chudzik.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła 

powyższą informację do wiadomości.   

 

c) Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego, 

 

Dalej informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 

2016 rok przedstawiła Powiatowy Inspektor Sanitarny Jolanta Boroch.     

 

        

      informacja – zał. nr 7 

 

 

W dyskusji głos zabrała radna Renata Fredyk. 

 

Do powyższego odniosła się Powiatowy Inspektor Sanitarny Jolanta 

Boroch.     

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła 

powyższą informację do wiadomości.   

 

 

d) Informacja Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w zakresie 

badań nad podmiotami z terenu miasta, które nie mogą być 

kontrolowane przez Powiatowego Inspektora Sanitarnego, 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Eugeniusz Kowalski poinformował, 

że Wojewódzki Inspektor Sanitarny jest nieobecny na dzisiejszej sesji, ale 

informację radni otrzymali na piśmie.  

 

 

                   informacja – zał. nr 8 

 

 

Id: FA202CBA-C4F5-478A-B1D5-DA61D53A60D9. Podpisany Strona 10



 10 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła 

powyższą informację do wiadomości.   

 

 

 

e) Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej. 

 

Jako ostatni informację o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego za 2016 r. przedstawił Z-ca Komendanta Państwowej Straży 

Pożarnej Piotr Pilarczyk.   

 

               informacja – zał. nr 9 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła 

powyższą informację do wiadomości.   

 

 

     

Ad 7. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej. 

 

Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej radni otrzymali  

w terminie statutowym.  

 

                 sprawozdanie – zał. nr 10 

 

  

 Powyższe sprawozdanie przedstawiła Komendantka Straży Miejskiej  

w Bolesławcu Kamila Chalewicz-Pudłowska przy pomocy pokazu 

multimedialnego.  

  

 W dyskusji udział wzięli radni: Adam Biesiadecki, Jan Jasiukiewicz  

i Eugeniusz Jabłoński.  

 

 Odpowiedzi udzieliła Komendantka Straży Miejskiej Kamila 

Chalewicz-Pudłowska. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła 

powyższą informację do wiadomości.   

 

 

O godz. 10.20 salę obrad opuścił 

 radny Mirosław Sołtyszewski. 

Obecnych 18 radnych.  
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Ad 8. Sprawozdanie z realizacji Programu „Bolesławiecka Karta Dużej 

Rodziny”. 

 

 Sprawozdanie z realizacji Programu „Bolesławiecka Karta Dużej 

Rodziny” przedstawiła Koordynator Programu Grażyna Reguła.   

 

         

        sprawozdanie – zał. nr 11 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta przyjęła 

powyższą informację do wiadomości.  

 

 

Ad 9. Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Miasta. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę, w trakcie której 

odbyło się wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Miasta. Porządek 

wspólnego posiedzenia przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku 

posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego 

Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Rady 

Miasta Bolesławiec. 

3. Zamknięcie wspólnego posiedzenia komisji stałych. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę w sesji  

do dnia 31 marca br. do godz. 9.00. 

 

 

Ad 10. Projekty uchwał Rady Miasta: 

10.1. w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, 

Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Rady Miasta 

Bolesławiec, 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

  

  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Eugeniusz Kowalski wznowił 

obrady XXXIV sesji Rady Miasta Bolesławiec. Na podstawie listy 
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obecności  stwierdził, że w sesji uczestniczy 17 radnych. Obrady II części 

XXXIV sesji Rady Miasta są więc prawomocne. 

 

Radny Dariusz Mucha złożył wniosek o 15 minut przerwy.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Eugeniusz Kowalski stwierdził, że 

wniosek radnego Dariusza Muchy nie został przyjęty. 

 

 Radny Dariusz Filistyński przedstawił kandydaturę radnego Wojciecha 

Kasprzyka na Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Gospodarki 

Przestrzennej i Budownictwa.  

 

Radny Zdzisław Abramowicz przedstawił kandydaturę radnego 

Stanisława Wiącka na Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, 

Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa. 

 

Radny Wojciech Kasprzyk wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Stanisław Wiącek wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Eugeniusz Kowalski poddał pod 

głosowanie kandydaturę radnego Wojciecha Kasprzyka na 

Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej  

i Budownictwa. 

 

Rada Miasta większością głosów, tj. 11 głosami „za”, przy 2 głosach 

„przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się”, 1 radny nie brał udziału  

w głosowaniu, przyjęła kandydaturę radnego Wojciecha Kasprzyka na 

Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej  

i Budownictwa. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Eugeniusz Kowalski 

poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Stanisława Wiącka na 

Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej  

i Budownictwa. 

 

Rada Miasta większością głosów, tj. 11 głosami „przeciw”, przy  

2 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymujących się”, 1 radny nie brał udziału  

w głosowaniu, odrzuciła kandydaturę radnego Stanisława Wiącka na 

Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej  

i Budownictwa. 
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W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady Miasta odczytał 

projekt uchwały z uwzględnieniem nazwiska radnego Wojciecha Kasprzyka 

i w takiej formie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miasta większością głosów, tj. 11 głosami „za”, przy 5 głosach 

„wstrzymujących się”, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu, 

podjęła uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji 

Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Rady Miasta 

Bolesławiec. 

  

 

Uchwała Nr XXXIV/345/2017 – zał. nr 12 

 

10.2. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w rejonie ulicy II Armii Wojska Polskiego w Bolesławcu, 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

  

Rada Miasta, na wniosek radnego Wojciecha Kasprzyka, większością 

głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu,  

postanowiła odstąpić od referowania powyższego projektu uchwały. 

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu zlokalizowanego w rejonie ulicy II Armii Wojska Polskiego  

w Bolesławcu. 

 

  Uchwała Nr XXXIV/346/2017 – zał. nr 13 

 

 

10.3. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w rejonie ulic: Stolarska-Wierzbowa-Akacjowa w Bolesławcu, 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

  

 Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Wiącka, tj. 16 głosami 

„za”, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu, postanowiła odstąpić od 

referowania powyższego projektu uchwały. 
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 Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu zlokalizowanego w rejonie ulic: Stolarska-Wierzbowa-Akacjowa  

w Bolesławcu. 

 

                  Uchwała Nr XXXIV/347/2017 – zał. nr 14 

 

 

10.4. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w rejonie ulic: Wł. Łokietka-Mazowiecka w Bolesławcu, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

 

W dyskusji głos zabrał radny Dariusz Filistyński. Wyjaśnień udzieliła 

Kierowniczka Referatu Gospodarki i Informacji Przestrzennej Marta 

Gęsikowska. 

 

Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu zlokalizowanego w rejonie ulic: Wł. Łokietka-Mazowiecka  

w Bolesławcu. 

               

 

Uchwała Nr XXXIV/348/2017 – zał. nr 15   

 

 

10.5. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego 

przy ul. gen. J. Bema w Bolesławcu, 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

 

Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu zlokalizowanego przy ul. gen. J. Bema w Bolesławcu. 

 

 

Uchwała Nr XXXIV/349/2017 – zał. nr 16   
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10.6. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w rejonie ulic: Polna-Chrobrego w Bolesławcu, 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za”, 2 radnych nie 

brało udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu zlokalizowanego w rejonie ulic: Polna-Chrobrego w Bolesławcu. 

                                            Uchwała Nr XXXIV/350/2017 – zał. nr 17   

 

 

10.7. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego  

w północnej części miasta ograniczonego od wschodu ulicą  

T. Kościuszki, od zachodu i północy granicami 

administracyjnymi miasta Bolesławiec, 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

 

Projekt uchwały zreferowała Kierowniczka Referatu Gospodarki  

i Informacji Przestrzennej Marta Gęsikowska. 

 

W dyskusji udział wzięli radni: Jan Leon Stasiak i Piotr Klasa. 

Wyjaśnień udzieliła Kierowniczka Referatu Gospodarki i Informacji 

Przestrzennej Marta Gęsikowska. 

 

Rada Miasta większością głosów, tj. 14 głosami „za”, 3 radnych nie 

brało udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu zlokalizowanego w północnej części miasta ograniczonego od 

wschodu ulicą T. Kościuszki, od zachodu i północy granicami 

administracyjnymi miasta Bolesławiec. 

 

 

Uchwała Nr XXXIV/351/2017 – zał. nr 18   

                   Uchwała Nr XXVIII/290/2016 – zał. nr 10   
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10.8. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego 

przy ulicy Zwycięstwa w Bolesławcu, 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

 

Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za”, 2 radnych nie 

brało udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu zlokalizowanego przy ulicy Zwycięstwa w Bolesławcu. 

 

 

Uchwała Nr XXXIV/352/2017 – zał. nr 19   

10.9. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego 

przy Placu ks. J. Popiełuszki w Bolesławcu, 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

 

Projekt uchwały zreferowała Kierowniczka Referatu Gospodarki  

i Informacji Przestrzennej Marta Gęsikowska. 

 

 W dyskusji głos zabrał radny Wojciech Kasprzyk. Wyjaśnień udzieliła 

Kierowniczka Referatu Gospodarki i Informacji Przestrzennej Marta 

Gęsikowska. 

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za”, 2 radnych nie 

brało udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu zlokalizowanego przy Placu ks. J. Popiełuszki w Bolesławcu. 

 

 

                                             Uchwała Nr XXXIV/353/2017 – zał. nr 20   

 

 

10.10. w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/316/2016 Rady Miasta 

Bolesławiec z dnia 21 grudnia 2016 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w kwartale ulic: 

Grunwaldzka-Zgorzelecka-Szkolna-Armii Krajowej w 

Bolesławcu, 
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Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

 

Projekt uchwały zreferowała Kierowniczka Referatu Gospodarki  

i Informacji Przestrzennej Marta Gęsikowska. 

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu zlokalizowanego przy Placu ks. J. Popiełuszki w Bolesławcu. 

 

 

                                             Uchwała Nr XXXIV/354/2017 – zał. nr 21   

10.11. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Miejską Bolesławiec, a Skarbem Państwa – 

Agencją Mienia Wojskowego Oddziałem Regionalnym we 

Wrocławiu, 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

 

Rada Miasta, na wniosek radnego Wojciecha Kasprzyka, większością 

głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu, 

postanowiła odstąpić od referowania powyższego projektu uchwały. 

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Miejską Bolesławiec,  

a Skarbem Państwa – Agencją Mienia Wojskowego Oddziałem 

Regionalnym we Wrocławiu. 

 

 

                                             Uchwała Nr XXXIV/355/2017 – zał. nr 22   

 

 

10.12. w sprawie dostosowania sieci publicznych ośmioletnich szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

 

 II Z-ca Prezydenta Miasta Kornel Filipowicz, w imieniu Prezydenta 

Miasta, wniósł autopoprawkę do projektu uchwały. § 2 ust. 1  otrzymuje 
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brzmienie: „Szkoła Podstawowa nr 2 w Bolesławcu z siedzibą przy ul. 

Juliusza Słowackiego 2 rozpocznie działalność z dniem 1 września 2017 r.”. 

Dalej § 2 ust. 2 otrzymuje brzmienie: „kształcenie w klasie I Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Bolesławcu rozpocznie się w roku szkolnym 

2017/2018.” Zmiany te skutkują wprowadzeniem zmian w załączniku do 

projektu uchwały. Wszędzie tam, gdzie pojawia się kwalifikacja szkoły, 

pozostaje ona bez przypisanego patrona.     

 

 Wypowiedź uzupełnił Prezydent Miasta Piotr Roman.  

 

 W dyskusji udział wzięli radni: Ariel Fecyk, Łukasz Jaźwiec i Zdzisław 

Abramowicz. Odpowiedzi na pytania radnych udzielił Prezydent Miasta 

Piotr Roman.  

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za”, 2 radnych nie 

brało udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie dostosowania sieci 

publicznych ośmioletnich szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego, z uwzględnieniem autopoprawki.  

 

 

                                                 Uchwała Nr XXXIV/356/2017 – zał. nr 23   

 

 

10.13. w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów  

w postępowaniu rekrutacyjnym kandydatów do klas 

pierwszych szkół podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Miejska Bolesławiec, 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

 

 Projekt uchwały zreferowała Naczelniczka Wydziału Społecznego 

Beata Sulska.  

 

 W dyskusji udział wzięli radni: Ariel Fecyk, Zdzisław Abramowicz  

i Eugeniusz Jabłoński. Wyjaśnień udzieliła Naczelniczka Wydziału 

Społecznego Beata Sulska.  

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie określenia kryteriów wraz 

z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym kandydatów do klas 

pierwszych szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Miejska Bolesławiec. 
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       Uchwała Nr XXXIV/357/2017 – zał. nr 24   

 

 

10.14. w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych na 

terenie Gminy Miejskiej Bolesławiec, określenia dokumentów 

niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz 

przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów, 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

 

 Projekt uchwały zreferowała Naczelniczka Wydziału Społecznego 

Beata Sulska.  

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie określenia kryteriów 

obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkoli publicznych na terenie Gminy Miejskiej Bolesławiec, określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz 

przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów. 

 

 

                                               Uchwała Nr XXXIV/358/2017 – zał. nr 25   

 

 

10.15. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Bolesławiec, 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

  

Projekt uchwały zreferowała Naczelniczka Wydziału Finansowo-

Budżetowego Małgorzata Gawlik. 

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Bolesławiec. 

 

                                              

      Uchwała Nr XXXIV/359/2017 – zał. nr 26   
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10.16. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 r. 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.  

 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Wiącka, większością 

głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu, 

postanowiła odstąpić od referowania powyższego projektu uchwały. 

 

W dyskusji głos zabrał radny Ariel Fecyk. Odpowiedzi na pytanie 

radnego udzielił Prezes TBS Sp. z o.o. Emil Zając.  

 

 Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za”, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu, podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta 

na 2017 r. 

 

 

                                             Uchwała Nr XXXIV/360/2017 – zał. nr 27   

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  

ogłosił 10 minut przerwy, 

a następnie wznowił obrady. 

 

 

Ad 11. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.  
 

Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, że zgodnie z § 40 Statutu 

Miasta Bolesławiec – interpelacje, wnioski i zapytania są kierowane do 

Prezydenta Miasta lub Przewodniczącego Rady. Interpelacja powinna 

zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego, będącego jej 

przedmiotem oraz wynikające zeń pytania. Interpelacje składa się w formie 

pisemnej na ręce Przewodniczącego Rady, który niezwłocznie przekazuje 

interpelacje adresatowi.  

Odpowiedź na interpelację, zapytanie lub wniosek udzielana jest na 

sesji w końcowej części obrad. W razie niemożności udzielenia odpowiedzi 

na sesji, winna być ona udzielona pisemnie w terminie 30 dni od dnia sesji. 

 

 

11.1. radny Jan Leon Stasiak 
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11.1.1. Mieszkańcy ulic: Gdańskiej i Garncarskiej oraz właściciele garaży 

zwracają się z prośbą o odwodnienie terenu na zapleczu ul. Garncarskiej 

przy garażach. Sytuacja jest tragiczna po opadach deszczu. 

 

11.1.2. Mieszkańcy ulic: Staszica, Łąkowa i Graniczna proszą  

o przekierowanie transportu samochodów ze ściekami (beczkowozy) na ul. 

Kościuszki i dalej, koło sklepu „Mrówka” tak, jak w załączeniu pokazuje 

mapa. Przewozy ścieków ulicami: Staszica, Łąkowa i Graniczna zakłócają 

spokój mieszkańcom w/w ulic. 

 

interpelacja – zał. nr 28 

 

 

 

11.2. radny Wojciech Kasprzyk  

11.2.1. Mieszkańcy osiedla 40-lecia proszą Pana o wsparcie inicjatywy 

(wobec prywatnego podmiotu, jakim jest sklep „Dino”) budowy schodów  

z poręczami oraz poprawę warunków dostępu do sklepu dla osób 

niepełnosprawnych. 

 Mieszkańcy osiedla mają duże trudności w dotarciu do sklepu, 

ponieważ na tym terenie nie ma schodów ani poręczy umożliwiających 

bezpieczne poruszanie, tym bardziej, że przedmiotowy teren położony jest 

na dużym wzniesieniu. 

 W dniu 11 stycznia 2017 r. zwróciłem się do właściciela sklepu  

o interwencję, jednakże nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 

 

 

interpelacja – zał. nr 29 

 

 

11.3. radny Adam Biesiadecki 

11.3.1. Mieszkańcy lewobrzeżnej części miasta nie wyrażają zgody na 

likwidację przedszkola. Do interpelacji dołączam podpisy. 

 

interpelacja – zał. nr 30 

 

11.4. radny Piotr Klasa 

11.4.1. Szanowny Panie Prezydencie, w ostatnim czasie w całym kraju 

możemy zaobserwować nagminne wycinanie drzew na prywatnych 
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posesjach. Bolesławiec również nie oparł się tej modzie. Ma to związek  

z nowelizacją ustawy o ochronie przyrody. W związku z tym mam pytanie: 

- czy wszystkie wycinki drzew na terenie miasta są legalne – o ile na 

prywatnych posesjach pozwolenie na wycinkę nie jest konieczne, to na 

pozostałych gruntach nadal obowiązuje obowiązek zgłaszania i uzyskania 

pozwolenia na wycinanie; 

- czy na terenie Szpitala Wojewódzkiego przy Al. 1000 – lecia były 

wydawane pozwolenia na wycinkę drzew, ile ich było, czy w miejsce 

wyciętych drzew będą nowe nasadzenia, czy jeżeli była to nielegalna 

wycinka, podjęte zostały kroki administracyjne zmierzające do ukarania 

sprawcy (cały szpital objęty jest strefą ochrony konserwatorskiej); 

- w jakim celu zostały wycięte drzewa przy ul. Wesołej – parking naprzeciw 

targowiska, w miejscu, gdzie kiedyś stały słonie? Czy właściciel uzyskał 

pozwolenie na wycinkę, ile drzew usunięto, czy w miejsce tych drzew będą 

nowe nasadzenia?; 

- przy ul. Jeleniogórskiej, od strony targowiska wycięte zostały drzewa 

wzdłuż drogi – z jakiego powodu to zrobiono, czy będą w tym miejscu nowe 

nasadzenia, czy wykonawca uzyskał zgodę na usunięcie drzew?; 

- przy ul. Dolne Młyny  - skup złomu – czy właściciel dostał pozwolenie na 

wycięcie dwóch dębów? Jakie będą podjęte konsekwencje wobec niego, 

jeżeli okaże się, że zrobił to nielegalnie?; 

- od momentu wejścia w życie nowelizacji ustawy o ochronie środowiska, 

ile zostało wydanych przez miasto pozwoleń na wycinkę drzew? 

 

11.4.2. W chwili otwarcia galerii „Stara Mleczarnia” zostały wycięte 

wszystkie świerki srebrzyste rosnące wzdłuż ul. Podgórnej. W ich miejsce 

miały zostać posadzone nowe drzewa, do dnia dzisiejszego nic w tym 

temacie nie zostało zrobione. W związku z tym mam pytanie – kiedy będą 

wykonane nowe nasadzenia w tym miejscu?  

 

interpelacje – zał. nr 31 

 

11.5. radny Stanisław Wiącek 

11.5.1. Dotyczy: posprzątania pobocza drogi przy ul. Kosiby, wylot  

w kierunku Łazisk. Mieszkańcy ul. Kosiby i ul. Starzyńskiego (domki 

szeregowe) zwracają się o posprzątanie pasa drogowego przez zarządcę 

drogi 363. W załączeniu zdjęcia przyległego rowu drogi. 
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11.5.2. Dotyczy: remontu chodnika ul. Starzyńskiego, wjazd od ul. 

Łasickiej. Mieszkańcy zwrócili się z prośbą o wykonanie remontu chodnika 

od ul. Łasickiej do wjazdu do sklepu „Dino.” Chodnik obecnie jest w złym 

stanie, popękane płytki chodnikowe, występują duże załamania, wiele osób 

przy upadku uszkodziło ręce i nogi (złamania). Wobec powyższego 

zwracam się o ujęcie w planach remontów na 2018 rok. Jednocześnie 

należałoby rozważyć możliwość wykonania dodatkowych miejsc 

parkingowych. W załączeniu zdjęcia chodnika oraz terenu pod parking.  

 

11.5.3. Dotyczy: wykonania doświetlenia od góry przejścia dla pieszych 

przy ul. Kosiby. Z tego przejścia korzysta wiele osób, również w godzinach 

wieczornych. Kierowcy jadący od strony Łazisk rozwijają duże prędkości, 

co skutkuje potrąceniami pieszych. Kilka miesięcy temu zginął na tym 

przejściu mężczyzna. W poprzedniej kadencji wnioskowałem o wykonanie 

sygnalizacji świetlnej najazdowej. W załączeniu zdjęcia przejścia.  

 

 interpelacje – zał. nr 32 

 

 

11.6. radna Renata Fredyk  

11.6.1. Mieszkańcy ul. Gałczyńskiego od nr 16 – 26 proszą o wykonanie 

kilku miejsc parkingowych na terenie gminy miejskiej przy ul. 

Gałczyńskiego, za Spółdzielnią Mieszkaniową. 

 

11.6.2. Mieszkańcy ul. Chrobrego proszą o oświetlenie zaplecza budynków 

od nr 17 – 23.  

 

interpelacje – zał. nr 33 

 

 

Ad 12. Sprawy organizacyjne: 

12.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że kolejna sesja Rady 

Miasta odbędzie się 26 kwietnia 2017 r.  
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Radny Adam Biesiadecki poruszył kwestię rozliczenia diety dla 

radnego, który podpisał listę obecności, a nie uczestniczył w obradach. 

 

Wyjaśnień udzielił Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński. 

 

Radny Eugeniusz Jabłoński zaprosił wszystkich zebranych na 

obchody VII rocznicy katastrofy smoleńskiej. 

 

Prezydent Miasta Piotr Roman poinformował, że uczestniczył  

w spotkaniu samorządowców w Warszawie, które dotyczyło sytuacji 

samorządów wobec planowanych zmian.  

Ad 13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

 

Prezydent Miasta Piotr Roman 

 

11.1.1. dot. odwodnienia terenu na zapleczu ul. Garncarskiej przy garażach 

– „Pytanie dotyczy zalegającej wody, która nie ma dokąd odpłynąć po 

wybudowaniu kilku nowych obiektów wzdłuż ul. Garncarskiej, nowe 

budynki. To zaburzyło stosunki wodne na podwórku, a ludzie nie mają 

dostępu do garaży. Ja przypomnę, że zdecydowaliśmy wspólnie  

o umieszczeniu zadania odwodnienia tego terenu i budowy kanalizacji 

deszczowej na zapleczu ul. Warszawskiej, ul. Garncarskiej w budżecie 

miasta. Mogę powiedzieć, że podpisano już umowę na realizację zadania. 

Wykonawcą będzie nasze PWiK. Zadanie ma kosztować prawie 73 tys. zł. 

Termin realizacji zadania do końca maja. Tak więc, jest to obiecane, 

przyrzeczone. Ja to zresztą w audycji radiowej, w której miałem 

przyjemność brać udział, również miałem telefony w tej sprawie i też 

publicznie zadeklarowałem, że… Wtedy zadeklarowałem, że do końca roku, 

ale okazuje się, że może się uda do końca półrocza to zrobić. To jest trudna 

rzecz, ale znając umiejętności naszego PWiK, to nie takie rzeczy robił.”    

 

 

11.1.2. dot. przekierowania transportu samochodów ze ściekami – „My się 

tej sprawie dokładnie przyjrzymy. Zwrócimy się do tych, którzy to wożą  

i jednocześnie spróbujemy ograniczyć. To jest temat, który wraca. On już 

raz był poruszany, chyba z 10 lat temu. Wtedy była podrównana ta droga 

alternatywna. Myślę, że tak samo, jak poprzednio, doprowadzimy do tego, 

że te beczkowozy nie będą przejeżdżać przez osiedla zamieszkałe.” 
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11.2.1. dot. poprawę warunków dostępu do sklepu „Dino” – „My się 

zwrócimy do „Dino”. Jak na razie… Powiem tak – kilka dni temu 

spotkaliśmy się z zarządzającymi „Biedronką” na ul. Tysiąclecia. Tam jest 

taki drobny konflikt. Wydaje się, że jest szansa na porozumienie się między 

mieszkańcami, ale to musi być inicjatywa „Biedronki”. Tutaj podobnie, 

spotkamy się z „Dino”. Spróbujemy ich jakoś namówić, przekonać do tego, 

żeby… Przecież to jest, tak naprawdę, w ich interesie. Ja przypomnę 

Państwu, że to jest taki ewenement. „Dino” to jest pierwszy market, który 

powstał na żądanie mieszkańców. Mamy nadzieję, że podobne zjawisko 

wystąpi przy ul. II Armii Wojska Polskiego, gdzie chcemy wrócić do 

tematu. Coraz więcej ludzi z Osiedla Kwiatowego, Przylesie, ale też z ul. 

Zabobrze, pyta, dlaczego oni mają do sklepu, marketu jeździć przez most, 

skoro mogłoby to być przed mostem. I tutaj będę prosił też Państwa  

o pomoc, bo wiem, że budowa każdego nowego sklepu powoduje reakcje 

osób, które do tej pory handlują na tym osiedlu.”  

 

 

11.3.1. dot. likwidacji przedszkola w lewobrzeżnej części miasta – 

„Mieszkańcy nie wyrażają zgody na likwidację przedszkola. W zasadzie, to 

ja powinienem tę interpelację Pani minister Zalewskiej przekazać, bo cała ta 

zawierucha związana z tworzeniem szkół ośmioklasowych… Przedszkole 

istniało w tym miejscu i to było dobre przedszkole. Gdyby ktoś przewidział 

20 lat temu, poprzedni Prezydent, że za 20 lat nastąpi zmiana tego systemu, 

to prawdopodobnie takie przedszkole by funkcjonowało choćby w tym 

budynku, który został później sprzedany. Nikt nie przewidywał, że 

dokładnie po 18, 19 latach, ja mówię o reformie, która polegała na 

stworzeniu gimnazjum, to był 1999 r. Co ciekawe, nie wiem, czy Państwo 

wiecie, ale w Sejmie jest kilkudziesięciu posłów, którzy wtedy głosowali za 

stworzeniem gimnazjów, a dzisiaj głosowali za likwidacją gimnazjów. 

Lewobrzeżna część miasta, jeśli chodzi o ilość mieszkańców, to jest 1/9 

mieszkańców. To 4300 mieszkańców. To jest lewobrzeżna część. Czyli, 

osiem części jest po prawej stronie, jedna część jest po lewej stronie i na 

pewno musi tam być przedszkole. Jakie mamy w tej chwili pomysły? 

Pierwszy pomysł, ja wiem, że to Pana radnego nie zadowoli, ale trzeba  

o tym powiedzieć, jest kilku chętnych na wykup budynku tej starej szkoły 

przy ul. Widok i wszyscy, którzy przychodzą, mówią, że będą tam chcieli 

ulokować przedszkole, ale przedszkole prywatne. Już chyba ze cztery 

podmioty się zgłaszały. Czyli, jest szansa na to, że przy ul. Widok,  

w dobrym miejscu, bo jest dojazd, po drodze do pracy, że takie przedszkole 

powstanie. Tam jest niebezpiecznie? Zgoda, ale nie dyskutujmy. Jak ktoś 

chce wybudować przedszkole, to będzie odpowiadał też za to, żeby to 

przedszkole było bezpieczne. Wiecie Państwo, że poprzedni rząd zabronił 

nam stawiania radarów. Przecież, tak naprawdę, większość tych radarów, 
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które gminy w Polsce stawiały, to były radary na osiedlach. Nie to, co tam 

pokazywano, że gminy chciały sobie kiesę zasilić, tylko np. dzisiaj  

w niektórych miastach Prezydenci mówią, że na osiedlach ludzie jeżdżą 100 

km/h i nie postawi się policjanta z radarem. To po to były radary. Tam, 

gdzie gminy były mądrze rządzone, te radary stały właśnie w takich 

miejscach. Ja sobie wyobrażam postawienie radarów w wielu miejscach.  

Tak naprawdę, radar załatwia tę sprawę. Wystarczy pojechać 10 km za 

granicę, do Niemiec i zobaczyć, jak są te radary ustawione w różnych 

wsiach, przez które się przejeżdża. Ja sam dostałem mandat 20 euro, bo 

przekroczyłem 5 km. Chodzi mi o to, że kwestie związane  

z bezpieczeństwem dzisiaj są tak zrobione, żeby nie można było gminie dać 

zbyt dużo narzędzi. Kolejne rozwiązanie, tylko ono wymaga więcej czasu, to 

jest pomysł na zagospodarowanie dawnego boiska, centrum Osiedla 

Kwiatowego. My mieliśmy tam kilka pomysłów, m.in. był pomysł 

dotyczący tego, żeby to boisko, po wybudowaniu nowego boiska, bo 

przypomnę Państwu, że z udziałem Panów radnych sondowaliśmy 

mieszkańców, przedstawiając im dwie proponowane lokalizacje kompleksu 

boisk. Jedna to było to stare miejsce, druga – to miejsce obok plebanii 

księdza Hupy. Mieszkańcy zdecydowanie poparli pomysł budowy boisk 

przy plebanii. My te boiska wybudowaliśmy. Kiedy wybudowaliśmy te 

boiska, zaczęliśmy się zastanawiać, co zrobić z tym terenem, który dzisiaj, 

tak naprawdę, służy jedynie wyprowadzaniu psów. Mamy tam tylko od 

czasu do czasu sygnały, że jest nieposprzątane. Pierwszy pomysł był taki, 

żeby podzielić to na działki budowalne. Mamy ogromny głód 

mieszkaniowy. Nie ma dnia, żeby do wydziału nie zgłaszali się 

deweloperzy, którzy chcieliby budować nowe mieszkania. Zresztą, Państwo 

dzisiaj decydując o planach zagospodarowania, to większość z nich 

dotyczyła rozszerzenia na funkcję mieszkaniową. Ludzie chcą mieszkać w 

Bolesławcu. Został zorganizowany protest. Zebranych zostało sporo 

podpisów, nie tylko z tego osiedla, ale nawet z okolicznych wsi i ostatecznie 

odstąpiliśmy od tego wariantu przeznaczenia tego terenu na domki 

jednorodzinne. Dzisiaj, od kilku miesięcy, ćwiczymy następny wariant, 

polegający na tym, żeby tam zaprojektować przedszkole. Ja jestem za tym, 

bo rzeczywiście na lewobrzeżnej części miasta takie przedszkole jest 

potrzebne. Ja jestem też za tym, żeby Miasto to przedszkole wybudowało, 

pod warunkiem, że będą dzieci, po pierwsze, a po drugie, że ktoś „nie 

zawróci Wisły kijem” i powie, że może te gimnazja nie były takie złe, może 

wrócimy do sześcioklasowej szkoły. Bo jeżeli wrócimy do sześcioklasowej 

szkoły, to byśmy wrócili do tego, co jest i  działa dobrze, bo przecież na ul. 

Ceramicznej mamy szkołę i przedszkole. To przedszkole, które jest w tej 

chwili, nie może kontynuować swojej działalności, bo musimy stworzyć 

ośmioklasową szkołę. Generalnie mogę powiedzieć, że jestem za budową 
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przedszkola, pod warunkiem, że ta cała antyreforma, która teraz jest 

realizowana, nie zostanie za chwilę odwrócona. Nie mamy takiej pewności.” 

 

II Z-ca Prezydenta Miasta Kornel Filipowicz – „Wyposażając Pana 

radnego w argumenty, które może Pan wykorzystać w stosunku do swoich 

wyborców i mieszkańców Bolesławca, chciałem tylko dodać, że analizując 

dane demograficzne i patrząc na współczynnik zmianowości, rzeczywiście 

tak jest, jak powiedział Pan Prezydent, musimy mieć ośmioklasową szkołę 

podstawową. Dodatkowo jeszcze dochodzi wątek związany z pozyskaniem 

przez Gminę Miejską Bolesławiec ponad 2 mln zł na wyposażenie, właśnie u 

Pani Dyrektor SP Nr 3, dwóch sal informatycznych. Te urządzenia muszą 

się znaleźć w jakimś miejscu. Dlatego, nie mamy specjalnie możliwości, 

żeby te dzieci tam pozostawić. Natomiast, myślę, że sformułowanie 

„likwidacja” nie jest właściwe w stosunku do tego, co zamierzamy. Nie 

pamiętam w historii samorządowej Bolesławca wydarzenia, żebyśmy 

cokolwiek likwidowali, jeżeli chodzi o placówki oświatowe. My tam 

pozostawiamy jeden oddział, żeby dzieci płynnie weszły w rytm 

ośmioklasowej szkoły podstawowej. Będziemy się z Paniami Dyrektorkami 

przyglądać na bieżąco demografii. Nie wiadomo, co się wydarzy. Może być 

taka sytuacja, że np. w tej szkole nie będzie w ogóle naboru. Nie wiem. 

Buble prawne, które wiążą się z reformą oświaty są nie do opisania. 

Mógłbym tu przytaczać kolejne argumenty lub przykłady, które 

potwierdzają tę tezę. Dlatego też chciałbym uspokoić Pana i Pana 

wyborców, mieszkańców, że będziemy starali się na bieżąco analizować 

sytuację i nie wyprowadzimy tych dzieci, jeżeli nie będzie takiej 

konieczności. W myśl dogmatów nowej reformy - musi być tam 

ośmioklasówka.” 

 

Prezydent Miasta Piotr Roman – „Czyli, niezależnie od tego, co się 

stanie, jedno przedszkole, moim zdaniem na 95%, powstanie przy ul. Widok 

w miejscu, w którym była kiedyś stara szkoła. My ogłosimy przetarg 

jesienią. Dlaczego teraz nie ogłaszamy? Tam jeszcze jest kwestia 

wyprostowania pewnych stosunków własnościowych, żeby móc ten obiekt 

sprzedać. On ma dosyć długą historię, nie będziemy o tym opowiadać. 

Druga rzecz – zmiana planu na Osiedlu Kwiatowym, gdzie w miejsce boiska 

zaplanowana zostanie możliwość wybudowania przedszkola. Myślę, że to 

jest dobre miejsce, tak z Panami radnymi rozmawiam. Chcielibyśmy, żeby 

to przedszkole zostało przez nas wybudowane, chyba że będzie inaczej. 

Trudno jest przewidywać. Każda władza myśli, że będzie rządzić wiecznie  

i to, co wprowadzi będzie wieczne. Nic nie jest wieczne. Czyli najpierw 

musimy zmienić plan. Żebyście Państwo nie mówili już na Osiedlu 
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Kwiatowym, że jutro tam wchodzi koparka i budujemy przedszkole. 

Najpierw musimy zmienić plan, dopiero po zmianie planu będzie możliwość 

zaprojektowania. Jaki to jest koszt? To jest koszt, który gmina miejska jest  

w stanie udźwignąć. To jest mniej więcej 2-4 mln zł,  

w zależności od wielkości. Zresztą, gdyby było inaczej, to nie byłoby 

takiego lasu powstających nowych przedszkoli w Bolesławcu. Mamy 

przykład wspaniałej inicjatywy prywatnej wybudowania przedszkola na 

rogu ulic Gdańska – Śluzowa. W pewnym stopniu trochę wyręczyło nas to. 

Oczywiście, że trochę możemy kręcić nosem, bo powstaje nowa 

konkurencja, ale konkurencja jeszcze nikomu nie zaszkodziła.”        

   

11.4.1. dot. wycinania drzew na prywatnych posesjach – „To jest tak, że  

w Polsce wszyscy zaostrzyli piły i rąbią. W samej Warszawie do końca 

pierwszego kwartału miało być wyciętych 30 tys. drzew. Tak się liczy. Jak 

Państwo wiecie, Sejm RP przeniósł się do sali kolumnowej i oprócz budżetu 

uchwalił również nowelizację ustawy, o której mówił Pan radny Klasa. Ta 

ustawa spowodowała, że wiele osób uznało, że jest to jedyna okazja do tego, 

żeby wyciąć sobie trochę drzewa. Sam mam paru znajomych, którzy 

zacierali ręce i mówili, że wreszcie wytnie to drzewo na działce. Tu jest tak 

naprawdę konflikt między pojęciem własności prywatnej, jak jestem 

właścicielem, to mam prawo robić na swojej działce co chcę, i pojęciem 

dobra wspólnego, gdzie drzewa, lasy, parki to jest nasze dobro narodowe. 

Wyobraźmy sobie sytuację, która w pewnym momencie groziła Polsce,  

a mowa była o prywatyzacji lasów państwowych. Parę lat temu rozważano 

bardzo poważnie prywatyzację lasów państwowych. Co by dzisiaj było?  

Z tego, co wiem, kiedy jeden z wysokich dostojników, nie będę mówił 

nazwiska, przejechał przez Warszawę i zobaczył, że wszędzie furczą piły, to 

powiedział, że chyba trochę popełniliśmy błąd i zdecydował o nowelizacji 

tej ustawy. Ta nowelizacja spowodowała, że ludzie jeszcze szybciej zaczęli 

wycinać drzewa, bo doszli do wniosku, że to jest jedyna okazja, żeby zrobić 

porządek z tym niechcianym drzewem. Teraz mamy do czynienia ze 

zjawiskami takimi, że oprócz tej masowej wycinki są wycinki, które były 

planowane w różnych miejscach, związane np. z budową drogi, czy  

z jakimiś innymi okolicznościami, które wynikają z normalnej procedury, bo 

przecież nie było takiego roku, żeby jakiegoś drzewa w Bolesławcu  

z różnych powodów nie wycięto. Dziękuję Panu radnemu za tę interpelację, 

bo, tak naprawdę, we wszystkich gminach w Polsce radni pytają, 

sprawdzają. I bardzo dobrze, bo o pewnych rzeczach wiemy, o pewnych nie 

wiemy. Tak, jak mówię, jeżeli ktoś na swojej działce wycina jakąś jabłonkę, 

gruszkę, tak, jak wcześniej wycinał, miał do tego prawo, ale w niektórych 

momentach to prawo zostało poszerzone. Jeżeli chodzi o konkretne 
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odpowiedzi na pytania Pana radnego, to Pani Prezydent Iwona Mandżuk-

Dudek.” 

 

I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek – pierwsze 

pytanie: „czy wycinki drzew na terenie miasta są legalne?”. Z tego, co my 

wiemy, nie wiemy o żadnej nielegalnej wycince drzew. Oczywiście, 

pomijam te wszystkie wycinki na terenach prywatnych, gdzie pozwolenia 

nie są konieczne, to nie mamy takiej sytuacji, przynajmniej nie wiemy. 

Jeżeli Państwo wiecie, to bardzo proszę o zgłaszanie do Wydziału ZI takich 

sytuacji i będziemy to sprawdzać. My nie mamy wiedzy o nielegalnych 

wycinkach. Szpital Wojewódzki i wycinka drzew  - na terenie Szpitala 

Wojewódzkiego zostały wycięte drzewa, faktycznie. Było to 13 sztuk i było 

to zgodne z wydanymi decyzjami. Decyzje były wydane w 2016 r. i termin 

wycięcia drzew został ustalony do 28 lutego br.” 

Radny Piotr Klasa – „Z jakiego powodu zostały wycięte?” 

 

I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek – „Powodem 

wycięcia drzew był ich stan zdrowotny i realne zagrożenie bezpieczeństwa 

ludzi i mienia. Systematycznie wprowadzane są tam nowe nasadzenia. Przy 

każdym wniosku o wycinkę drzew, mamy takie służby, które tam chodzą i te 

drzewa oglądają i naprawdę nie wszyscy uzyskują zgodę na wycięcie 

drzewa.” 

 

Radny Eugeniusz Jabłoński – „Na Komisji pytałem i Pani Dyrektor 

biła się w pierś, że nieprawda, żadnego drzewa w tym roku nie wycięto,  

a jednak zostało tyle drzew wyciętych. Na Komisji było przedstawione… 

Był Pan Przewodniczący, słyszał. Poruszałem ten problem trzy razy.” 

 

Kierownik Referatu IMiOŚ Genowefa Bogaczewicz – „Było  

w ubiegłym roku wydane zezwolenie na wycięcie 16 sztuk drzew i oni je 

wycinali w tym roku, do końca lutego br. zgodnie z wydaną decyzją. 

Każdorazowo przed wydaniem decyzji powoływana jest komisja. Jest osoba, 

która jest rzeczoznawcą i każde drzewo jest bardzo szczegółowo oglądane, 

szczegółowo sfotografowane. W związku z tym, komisja przychyliła się do 

wycięcia tych drzew i zostały wydane decyzje zezwalające.” 

 

I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek – „Może Pani 

Dyrektor dostała decyzję, zrobiła dyspozycję, odpowiednie osoby miały się 

tym zająć i Pani Dyrektor to z głowy wyleciało, że mają być wycinane 
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drzewa. Ciężko mi w tej chwili powiedzieć, dlaczego Pani Dyrektor tak 

powiedziała. Na pewno miała decyzje pozwalającą wyciąć drzewa.” 

 

Radny Piotr Klasa – „Czy można taką dokumentację zobaczyć, jak 

ona wygląda? Dokumentację komisji, która określa, które drzewo pozwala 

wyciąć, a które nie?” 

 

Kierownik Referatu IMiOŚ Genowefa Bogaczewicz – „Oczywiście, 

że tak. Zapraszam do Wydziału. Mamy komplet dokumentów do wglądu.” 

 

Prezydent Miasta Piotr Roman – „Szczerze mówiąc, to ja nie sądzę, 

żeby Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala wycinał drzewa bez pozwolenia, ale 

warto to sprawdzić.” 

I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek – „Drzewa 

wycięte przy ul. Wesołej” – „To jest teren prywatny i nie jest tam 

prowadzona działalność na tym terenie, bo pan nie bierze za ten parking 

żadnych pieniędzy. Gdyby brał, musiałby się zwrócić po zgodę. To jest teren 

prywatny. To, że pan udostępnia to, sama mu się dziwię, ale jest to teren 

prywatny i nie było tutaj wymagane pozwolenie. Następnie - ul. 

Jeleniogórska i  wycięte tam są chyba wszystkie lipy – zarządca drogi 

również uzyskał zezwolenie na wycięcie dokładnie 14 lip i one też stwarzały 

zagrożenie dla użytkowników drogi. One naprawdę stwarzały 

niebezpieczeństwo, bo ja mam tam rodziców i tam co chwilę te drzewa się 

łamały przy większych wiatrach. Naprawdę.” 

 

Radny Piotr Klasa – „Tam chodzi o te drzewa bliżej skrzyżowania. 

To nie były takie stare drzewa, jak te, co są tam dalej. (…)” 

 

I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek – „Mogło się 

tylko tak wydawać, naprawdę. Bardzo proszę pooglądać (…).” 

 

 Prezydent Miasta Piotr Roman – „Zarządcą drogi jest DSDiK. Ja 

pytałem ostatnio Pana Starostę Stasika i on mówił, że zarząd, który jest 

powierzony Powiatowi nie obejmuje tej kwestii, czyli… To może być Urząd 

Marszałkowski generalnie.” 
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 I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek – „Ul. Dolne 

Młyny  - skup złomu” – właściciel nie dostawał tam pozwolenia, ale, z tego, 

co nam wiadomo, usunięcie tych drzew było w związku z prowadzoną 

działalnością, w związku z czym, też nie musiał uzyskiwać zezwolenia.” 

 

 Radny Piotr Klasa – „Ale na terenie, na którym jest prowadzona 

działalność.” 

 

I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek – „To musi mieć 

związek z prowadzoną działalnością. Po szczegóły zapraszam do Wydziału. 

„Od momentu wejścia w życie nowelizacji ustawy o ochronie środowiska, ile 

zostało wydanych przez miasto pozwoleń na wycinkę drzew?” – po zmianie 

ustawy o ochronie przyrody, tj. od 1 stycznia 2017 r., wydano 12 decyzji,  

w których zezwolono na usunięcie 25 drzew.”  

 

Prezydent Miasta Piotr Roman – „Proszę pamiętać, że zawsze jest 

nasilenie w pierwszych miesiącach roku, bo chce się zdążyć przed okresem 

lęgowym. Co roku tak jest. W tym roku to jest bardziej widoczne ze 

względu na tę całą atmosferę, która jest w Polsce, związana z masową 

wycinką.”   

 

I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek – „Stara 

Mleczarnia”, wycięte wszystkie świerki srebrzyste rosnące wzdłuż ul. 

Podgórnej” -  

 

11.4.2. dot. świerków srebrzystych wyciętych w związku z powstaniem 

galerii „Stara Mleczarnia” – „W decyzji Starostwa Powiatowego, która 

zezwala na usunięcie tych świerków, nałożono obowiązek nasadzenia 33 

drzew. Termin nasadzeń ustalono na 15 października 2017 r. Pan pyta, kiedy 

będą dokonane nowe nasadzenia w tym miejscu. My nie mamy obowiązku 

nasadzania w tym samym miejscu. Musimy nasadzić 33 drzewa w zamian, 

ale niekoniecznie w tym miejscu.”      

 

Radny Piotr Klasa – „To miejsce idealnie nadawałoby się do 

posadzenia tych drzew.” 
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I Z-ca Prezydenta Miasta Iwona Mandżuk-Dudek – „Nie jest 

powiedziane, że to tam nie będzie, ja po prostu mówię, że to nie musi 

koniecznie tam być. Dziękuję.” 

 

 

Prezydent Miasta Piotr Roman  
 

 

11.5.1. dot. posprzątania pobocza drogi przy ul. Kosiby, wylot w kierunku 

Łazisk – „Ja miałem sporo spotkań z Panem Starostą, z Panem 

Kierownikiem Palczewskim i udało się doprowadzić do tego, że ta 

zamiatarka rzeczywiście była widoczna w mieście na drogach powiatowych 

i wojewódzkich. Chociaż ja uważam, że można to było wcześniej zrobić, ale 

generalnie, ona drogi wysprzątała, a szczególnie prosiłem m.in. o ul. 

Komuny Paryskiej, Garncarską. Problemem, jeśli chodzi o ul. Komuny 

Paryskiej, jest coś innego. My mieliśmy specjalną naradę, której celem było 

doprowadzenie do mechanizmu, w którym wymusimy wobec parkujących 

tam samochodów, żeby w momencie, kiedy chcemy tam sprzątać, ludzie 

zechcieli odjechać. Dotychczasowe metody, włącznie z tym, że stawiamy 

tabliczki, stawiamy barierki, Straż Miejska szuka właściciela. No bo, jak 

wysprzątać, zwłaszcza to miejsce przy krawężniku, jeżeli tam stoją 

samochody? Tylko ręcznie, ale to zwiększa koszty i strasznie komplikuje. 

Jeśli jest jeszcze jakaś droga wojewódzka czy powiatowa nieposprzątana, to 

proszę dawać znać. Z tego, co wiem, to w tej chwili zamiatarka pracuje na 

terenie Nowogrodźca, ale wróci, jeśli będą takie rzeczy. Umówiliśmy się, że 

Straż Miejska zintensyfikuje swoje kontakty również z zarządcą 

powiatowym, wspierając ich działania. Tylko czasami jest tak, że to są 

samochody z innych miejscowości, które po prostu stoją. Ja widziałem, co 

się robi w Niemczech. Jak jest tabliczka, że jutro będzie sprzątanie, to 

wieczorem już nie ma ani jednego samochodu. Jeśli chodzi o rowy, to ja 

przekażę Panu Staroście, bo to jest w gestii…” 

 

Radny Stanisław Wiącek – „To jest część drogi.”   

 

Prezydent Miasta Piotr Roman – „Zgoda, zgoda. Ja sądziłem, że 

jest niewysprzątana sama szosa. Nie wynika z interpelacji, że chodzi o rów. 

My w tej chwili osiągnęliśmy duży sukces, ponieważ Pan Kierownik 

Palczewski zlecił wyczyszczenie wszystkich studzienek. To jest 

wiekopomna chwila. Wszystkie studzienki na drogach powiatowych będą 

wyczyszczone, z wyjątkiem tych, które nie są już studzienkami. Są takie 

dwa miejsca, np. na ul. Zwycięstwa. Prosiłem, żeby zalali to asfaltem, bo to 
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nie jest studzienka i tylko prowokuje ludzi do formułowania 

nieprawdziwych tez. PWiK ma do końca kwietnia wyczyścić wszystkie 

studzienki na drogach powiatowych, a od maja zająć się naszymi, tylko  

w przypadku naszych jest inaczej, bo my co roku czyścimy, więc to tylko 

jakieś awaryjne historie. To jest ważne, zwłaszcza, że czekają nas deszcze 

nawalne. Zazwyczaj tak jest na wiosnę i wtedy mamy problem  

z pływającym miastem.” 

  

11.5.3. dot. doświetlenia przejścia dla pieszych przy ul. Kosiby – „Pan radny 

mówi o tym, że kierowcy jadący od strony Łazisk rozwijają duże prędkości, 

co skutkuje potrąceniami pieszych. Mieliśmy taki plan, że tam miał być 

pierwszy radar, ale jak Państwo wiecie, nie możemy teraz stawiać radarów. 

Nawet był taki pomysł, że jak radar, to łącznie z przejściem dla pieszych, że 

jak przekroczy prędkość (…), ale to wszystko „wzięło w łeb” w momencie, 

kiedy zabrano samorządom możliwość. My możemy doświetlić. 

Doświetlenie, oczywiście, gdzieś tam zaplanujemy, tylko, czy to spowoduje, 

że kierowcy będą jeździć wolniej? Nie będą jeździć wolniej.” 

 

Radny Stanisław Wiącek – „Będzie bezpieczniej, bo będą widzieć 

tego pieszego.” 

 

Prezydent Miasta Piotr Roman – „Będą widzieć, ale będą rozwijać 

prędkości dopóki nie stanie się tak, że zapanujemy nad kierowcami. Ta 

droga kusi. Jadąc od Łazisk, prosta droga, ludzie się spieszą do pracy, na 

zakupy. Tam jedyną możliwością byłoby postawienie radaru. Ja nie jestem 

jakimś wielkim fanem radarów, ale są takie miejsca, że nie rozwiąże się tego 

inaczej. Trzeba patrzeć na doświadczenia innych miast. Czesi np. budują  

w tej chwili wielki system radarowy, bezobsługowy. To są radary nie takie, 

jak u nas, punktowo, tylko te takie na pewnym odcinku. Jeżeli ktoś 

przekroczy, to wszystko się dzieje automatycznie, ma prawo do szybkiego 

zapłacenia, wtedy są małe pieniądze, jeżeli zwleka, wtedy kara jest dużo 

większa. Czyli, doświetlenie tak, chociaż to jest tylko cząstkowe 

rozwiązanie problemu.” 

 

11.5.2. dot. remontu chodnika ul. Starzyńskiego – „Kolejne zadanie, które 

trzeba wpisać na listę zadań oczekujących. My z Panem radnym i Panią 

Prezes Spółdzielni ostatnio się spotkaliśmy. Ja uważam, że współpraca ze 

Spółdzielnią już od kilku lat jest wzorcowa. Jest duże zrozumienie dla 

możliwości obu stron. Spółdzielnia pomaga nam rozwiązywać pewne 

problemy. Ostatnio chociażby kwestie związane z parkingami, które są 
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fajnie zorganizowane dla mieszkańców. Słupki stawiają, ale to jest inna 

sprawa. Ja mówię o tych rzeczach, które my uzgadniamy, chociażby kwestie 

związane z budową placu zabaw na ul. Kilińskiego. Jeśli chodzi o ten 

chodnik, to trzeba go wpisać, on rzeczywiście jest do zrobienia, tylko musi 

trochę poczekać.” 

 

Radny Stanisław Wiącek – „Tam, Panie Prezydencie, można 

wygospodarować kilka ładnych miejsc postojowych.” 

 

Prezydent Miasta Piotr Roman – „Myślę, że przy jakiejś okazji Pan 

powie dokładnie, w którym miejscu. Mniej więcej chyba kojarzę, chociaż to 

też trzeba tam się przejechać. W niektórych miejscach, jak jest za daleko od 

budynków mieszkalnych, to ludzie nie chcą parkować. Oni muszą z okna 

widzieć samochód. Generalnie, tak, chodnik jest potrzebny.”  

 

11.6.1. dot. wykonania kilku miejsc parkingowych przy ul. Gałczyńskiego – 

„Będziemy dyskutować. Przedstawimy Państwu pewne pakiety, jeżeli 

rzeczywiście… Zawsze tych pieniędzy jest, ile jest. Akurat udało nam się 

teraz, dzisiaj wygospodarować duże pieniądze i, jak Państwo widzicie, sporo 

tych pieniędzy idzie na inwestycje drogowe. To jest kwestia pewnej 

kolejności, pewnego porządku, kwestia tego, które rzeczy są najważniejsze. 

Powiedzieliśmy sobie, że najważniejsze są te miejsca, gdzie nie ma w ogóle 

dróg. Tam, gdzie są nowe osiedla. Dlatego tak mocno angażujemy się w ul. 

Zieloną, ul. Kresów, ul. Pileckiego. Angażujemy się w kolejne działania na 

tych drogach, które kiedyś nie zostały wykonane, czyli te kolejne boczne 

drogi ul. Zabobrze, które trzeba ponumerować, bo już nikt nie wie, o którą 

boczną chodzi. Niektórzy myślą, że my cały czas robimy tę samą boczną ul. 

Zabobrze. Numery są wykonane. Chodzi o to, żeby, do Pana radnego 

Biesiadeckiego się zwracam, że być może trzeba te ulice ponazywać jakoś. 

W tej chwili raczej grozi nam to, że… Słyszeliście Państwo, że są duże 

pomysły związane z likwidacją nazw ulic już nie tylko osób związanych  

z poprzednim ustrojem. To, co my się uporaliśmy na początku lat 90-tych, 

kiedy zlikwidowaliśmy nazwy Sawickiej, Wasilewskiej, Świerczewskiego. 

Te ulice zostały zlikwidowane, ale jechałem ostatnio przez Gozdnicę  

i główna ulica w Gozdnicy, to ul. Świerczewskiego. Takie nazwy jeszcze 

istnieją. Tylko ostatnio usłyszałem, że to nie tylko mają być ulice patronów 

związanych z tym okresem, ale również ulice związane z okresem pruskim, 

okresem XIX wieku. Ja nie wiem, czy np. takie ulice, jak ul. Komuny 

Paryskiej, nie będzie musiała zostać zmieniona. Jeśli zostanie zmieniona, to 

trzeba będzie się zastanowić. My, generalnie, jesteśmy przeciwko zmianom 

ulic, które nie wymagają od razu…, nie są oczywiste, bo dzisiaj prowadzenie 
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działalności gospodarczej, różnego rodzaju papiery, to wszystko kosztuje. 

Jeżeli dostaniemy taki prikaz, to trzeba będzie się zastanowić, czy to będzie 

ul. Paryska, a może ul. Lwówecka, jak przed wojną. Zobaczymy. 

Generalnie, będziemy to rozważać, jeśli chodzi o te miejsca parkingowe. 

Tam byli od nas pracownicy i wcale nie widzieli jakiegoś dużego ruchu, ale 

dobrze.” 

   

11.6.2. dot. oświetlenia zaplecza budynków przy ul. Chrobrego – „Nie wiem, 

czy Państwo wiecie, gdzie jest ul. Chrobrego od nr 17 do 23? To jest 

naprzeciw „Biedronki”, ale nie ten nowy blok, troszeczkę niżej. Trzeba 

doświetlić to zaplecze. To jest kwestia dużego przedsięwzięcia związanego  

z zagospodarowaniem samego podwórka, które jest od jednej strony ul. 

Chrobrego, ul. Królowej Jadwigi, ul. Piotra i Pawła i ul. Żwirki i Wigury. To 

zadanie czeka, chociaż myśmy już dużo rzeczy zrobili na tym podwórku. 

Doświetliliśmy chociażby od strony ul. Piotra i Pawła. Tam było takie 

niebezpieczne przejście, taki tunel mały, gdzie zdarzały się takie różne 

ekstremalne przypadki. Wrócimy do tego tematu. Będziemy o tym 

rozmawiać. Poniżej jest jeszcze jedna taka… Ja się spotkałem  

z mieszkańcami parę lat temu. Poniżej ul. Chrobrego, tam, gdzie była dawna 

biblioteka, nadleśnictwo chyba było też tam. Myśmy się spotkali  

z mieszkańcami, żeby rozstrzygnąć, co, tak naprawdę, tam chcą. Mieszkańcy 

podzielili się pół na pół. Jedni chcieli parkingi, a drudzy nie chcieli 

parkingów. Później się okazało, że to było zależne od tego, czy ktoś ma 

samochód, czy nie ma. Ja powiedziałem wtedy, że nie wejdziemy w to 

podwórko, dopóki oni się między sobą nie dogadają. Każde wydatkowanie 

pieniędzy publicznych musi mieć głębsze uzasadnienie. Ale tu, co do 

oświetlenia, będziemy rozmawiać.”     

 

 Rada Miasta uznała odpowiedzi na interpelacje za wyczerpujące. 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta 

zamknął XXXIV sesję Rady Miasta Bolesławiec. 

 

 

 

 

Protokołowała: 

 
 

 

 
 

 

MZ/MZ 
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Uzasadnienie

Procedura przyjmowania przez Radę Miasta protokołu została uregulowana w § 53 Statutu Miasta
Bolesławiec. Zgodnie z przywoływanym zapisem radni mogą w trakcie obrad zgłaszać wnioski dotyczące
poprawek lub uzupełnień do protokołu z poprzedniej sesji, przy czym o ich uwzględnieniu rozstrzyga
Przewodniczący Rady. Jeżeli wniosek złożony przez radnego nie zostanie uwzględniony, wnioskodawca
może wnieść sprzeciw do Rady. Rada natomiast zgodnie z § 53 ust. 3 może podjąć uchwałę o przyjęciu
protokołu poprzedniej sesji po rozpatrzeniu złożonego sprzeciwu.

Podczas obrad XXXV sesji Rady Miasta Bolesławiec w dniu 26 kwietnia 2017 r. zgłoszone zostały
wnioski dotyczące poprawek oraz uzupełnień do protokołu XXXIV sesji Rady Miasta Bolesławiec,
odbytej w dniach 29 marca i 31 marca 2017 r. Złożone wnioski nie zostały uwzględnione przez
Przewodniczącego Rady. Jako argumentację swego stanowiska w tej sprawie Przewodniczący wskazał, że
zgodnie ze Statutem Miasta sesję otwiera, prowadzi i zamyka Przewodniczący Rady. Podkreślił, że o tym
jak wygląda gospodarowanie sesją i jej przebieg nie decyduje jeden ustęp jednego z paragrafów Statutu
wyrwany z kontekstu, ale zapisy sformułowane w Statucie Miasta w paragrafach od 29 do 54, stosowane
łącznie w oparciu o wykładnie nie tylko literalną ale i celowościową, i funkcjonalną.

Wskazał, że w dotychczas sporządzanych protokołach Rady Miasta VII kadencji, których zapisy
nie były kwestionowane przez radnych nie wskazywano przyczyn oraz powodów ogłaszania przerw przez
Przewodniczącego Rady, co jest zgodne z powszechnym w orzecznictwie i literaturze przedmiotu
stanowiskiem, iż prawo Przewodniczącego, jako gospodarza sesji do ogłaszania przerwy w sesji
w każdym czasie, kiedy uzna to za konieczne, jest prawem nie budzącym wątpliwości.

Odnosząc się do samego protokołu zaznaczył, że protokół nie jest stenogramem dokumentującym
wprost dosłowne wypowiedzi, jest natomiast syntetycznym streszczeniem całości przebiegu obrad.

Z uwagi na powyższe podjęcie niniejszej uchwały stało się bezwzględnie konieczne.

Przewodniczący Rady Miasta

Jarosław Kowalski
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